
 

 

Friluftsrådet  
på Sydfyn 

 

 

Dato: 12.12.2023 
 

Til stede, Ninna, Mi-
chael, Lars, Per B og 
Erik 
Fini og Per F havde 
meldt afbud 

Referat af bestyrelsesmøde I Friluftsrådet på Sydfyn 
Trente Mølle   Trentevej 7   5672  Broby .  Klokken 18.00 – 22.00 

Næste møde: 16/1 19.00 på Trente  

Dagsordenpunkter Diskussion Handling 
Ansvarlig(e) per-

son(er) 
Tidsramme 

1. Godkendelse af  
referatet fra sidste møde  
Godkendelse af møde-
dagsordenen. Kom med 
emner, for jeg er blevet fo-
reholdt at jeg ikke dagsor-
densætter på rette vis. 

Referat godkendes på 
næste møde. 
Dagsorden OK 
Flere besigtigelser se pkt. 
4 

   

2. Friluftsrådet HQ: 
Den nye postkasse virker 
jo fint, men er kun fyldt 
med intern post  

Rigtig fin oplevelse med 
Kim på sidste møde. Folk 
er i gang på den nye plat-
form. 

   

3. Friluftspolitisk debat : 
Friluftsrådets strategi   
d.09.01.24. Afholdes som 
Teammøde M 23.11  

Michael var med , mødets 
overvejende konklusion: 
Friluftsrådet skal fokusere 
på adgang, adgang og ad-
gang. 

Michael deltog som dele-
geret for NOAH. 

  



 

 

På work-shoppen 07.11 
var der enighed om 
at  ”adgang” var hovedem-
net, hvilke andre  
emner bør der foreslås ? 

4. De 3 temagruppers ar-
bejdsområder, arbejds-
form og møder: 
a. Gråt udvalg: 
Skydebanerne på  
Langeland.  
De blev hærget meget ved 
det seneste højvane og 
stormen 20/21.2023 
b. Grønt udvalg: 
Der er mange skiltesager, 
Svendborg, Ærø og  
Langeland M 24.11 og 
27.11 og 30.11 
 
Nyt fredningsforslag for 
Vejstrup Ådal blev  
behandlet i Svendborg by-
råd d. 29.11 M 08.11 
 
Miljøstyrelsen udgav i no-
vember en ny folder med 
adgangsregler.  
Vi havde det på dags-or-
denen sidste gang 
Medsendes 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Per B tager kontakt, for at 
høre, om vi kan hjælpe i for-
bindelse med stormflodens 
hærgen. 
 
 
 
Orientering 
 
 
 
 
Vedr fredningen af Vejstrup 
Ådal 
Det yderst stykke mod havet 
er udtaget af forslaget. Til 
gengæld er en sidedal kom-
met med. 
 
Fredningsnævnets besigti-
gelse ved Hesselagergård-
Fredning ved Hesselager-
gård nogen har overtrådt 
fredningen, de bliver nok 
bedt om at retablere. 
 
Folderen om adgangsregler 
er god og overskuelig. Blev 
udleveret på mødet. 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Emnet stod ikke i dagsor-
denen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

C. Blåt udvalg: 
Der lige indviet et stort rev 
ved Middelfart, hvem kan 
udpege en række steder ? 

Kommentaren under dette 
punkt bliver fjernet i fremti-
den 
 

5. Bestyrelsens møder og 
initiativer:  
Der medsendes en liste-
over hvad jeg synes at vi 
hver for sig kan bidrage 
med til julespisningen  

Folk havde medbragt så 
alle var tromlende mætte 
efter julefrokosten 

Irrelevant!   

 
 
6. Siden sidst fra  
formanden:  
Ærø har svaret og får nu 
en redegørelse over de 
foreninger på Ærø som er 
tilknyttet Friluftsrådet. 
Og de får et brev om  
hvilke fordele de kan have 
ved at vi er med i det ærø-
ske Grønne Råd 

 
 
Michael tager sig af sa-
gen. 
. 

 
 
Erik Ehmsen havde ikke 
gjort sit hjemmearbejde. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

7. Siden sidst fra de andre 
i bestyrelsen herunder sa-
ger i postkassen samt 
meldinger fra de grønne 
råd og andre udvalg m.m.: 
Kom endelig med noget, 
for det er et åbent punkt 
for og til ALLE i  
bestyrelsen 
Per F. har rundsendt  
Friluftsrådets anbefalinger 
omkring de to marine  
Naturnationalparker.  
Bemærk udstrækningerne 
nyM 28.11  

 Desværre var alle forhin-
dret i at deltage i indviel-
sen i Tarup-Davinde. 
Geo-Park dage 9-12 maj 
alle opfordres til at lave 
noget for at promovere 
Geo-Parken 
 
 
Oplægget fra friluftsrådet 
får nok ikke gang på jor-
den, Sønderborg kom-
mune vil helt sikkert slå 
sig i tøjret, med at hele 
deres område bliver be-
skyttet natur. 

   



 

 

 
 
 
 
 
 
 

8. Udlodningsmidler : 
Der er ikke rigtig noget nyt 
 

Intet    

9. Næste møde: 
Aftales  

16/1 19.00 Trente    

10. Eventuelt: 
 
 

Årsmøde 12/3 vi vil for-
søge at få to til at debat-
tere motorvej og bro. 

    


